
J e g y z ő k ö n y v

Készült Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. november 30. napján tartott
képviselő-testületi ülésről.

T estül éti ülés helye: V árosháza T anácskozóterme
7370 Sásd, Dózsa György utca 32.

Jelen vannak: Dr. Jusztinger János polgármester, Pintér Gábor alpolgármester, Pál
Csaba, Rabb Győzőné, Takácsné Somogyvári Mária, Urvald Péter 
képviselők, Koszorús Tímea jegyző, Nagy Lajos László pénzügyi 
irodavezető, Tollár Mónika jegyzőkönyvvezető.

Igazoltan távol: Székely Szilárd képviselő

Dr. Jusztinger János polgármester köszöntötte a képviselő-testületet és a meghívott 
vendégeket. Megállapította, hogy a képviselő-testület 6 fővel van jelen, az ülés határozatképes, 
majd azt megnyitotta. Tájékoztatta a testületet és a megjelenteket, hogy az SZMSZ értelmében 
a képviselő-testület üléséről hangfelvétel készül.
Javasolta, hogy a meghívóban kiadott napirendi pontokon kívül az alábbi napirendi pontot
tárgyalják még meg:
-  3 ./A közvilágítási célú villamosenergia-beszerzés tárgyában közbeszerzési eljárás kiírása.
Javasolta, hogy a meghívóban szereplő 5./ napirendi pontot vegyék le a tárgyalandó napirendi 
pontok közül.

Megkérdezte, van-e valakinek más napirendi javaslata.
További javaslat nem hangzott el, a képviselő-testület az alábbi napirendi pontokat fogadta el:

1. / Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között
átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

2. / Helyi Esélyegyenlőségi Program (2023-2028) elfogadása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea jegyző

3. / A közvilágítási célú villamosenergia-beszerzés tárgyában közbeszerzési eljárás kiírása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

A J  Közvilágítás üzemeltetési-karbantartási szerződés megkötése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

5. / Népkonyha indításának előkészítése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea jegyző

6. / Tanyagondnoki szolgálat előkészítése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea j egyző
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7. / Háziorvosok támogatási kérelme
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea jegyző

8. / Víziközmű gördülő fejlesztési terv (2023-2037) módosítása
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

9. / Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. támogatása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

10. / Beszámoló a Népjóléti Bizottság átadott szociális hatáskörben hozott döntéseiről
Előadó: Rabb Győzőné a Népjóléti Bizottság elnöke

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy zárt ülés keretében tárgyalja 
személyi ügyek okán a 10./ napirendi pontot.

A Képviselő-testület a javaslatokkal egyhangúlag egyetértett.

Napirendek tárgyalása:

1.1 Beszámoló a leiárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés 
között átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb 
eseményekről
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a legutóbbi testületi ülésük október 26-án 
volt. A temető II-III. szintjén elkészült az új vízvételi lehetőség a sírok gondozásához, kannák 
kihelyezésével együtt. Október 30-án elültetésre került 65 db facsemete a városközpontban a 
„Zöldváros” projekt keretében. Megköszönte a Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. 
munkatársainak a munkáját. Győriné Korom Viktóriának és segítőinek megköszönte, hogy 
minden évben számíthatnak rájuk civil segítőként a Halottak Napja és Mindenszentek idején a 
hömyéki járda mécsesekkel való megvilágításában. A temetések és a Mindszentek miatt 
megnövekedett a gépjárműforgalom a hömyéki temetőben, az autók kijárták az útpadkát, a sarat 
felhordták az útra. Az önkormányzat mindent megtesz annak érdekében, hogy a temető körüli 
helyzetet normalizálják, az idei évben erre kb. 1,5 mFt-ot költöttek.

Rabb Gvőzőné képviselő észrevételezte, hogy Mindenszentek napján nagyon sáros volt az út 
bent a temetőben.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, arra kérte a temetőgondnokot, hogy a temetővel 
kapcsolatban bármilyen probléma miatt keresse őt vagy a városgazdálkodás ügyvezetőjét. 
Külön felhívta a figyelmét a temető világításával kapcsolatban is, mert későn értesült arról, 
hogy a reflektorok nem világítanak. Sajnos az ott közlekedő mezőgazdasági gépek 
folyamatosan terhelik a temető előtti utat. Bízik abban, hogy a temetőbe vezető utat is sikerül 
újjáépíteni, előbb azonban a belterületi utakat kell javítani.
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Elmondta, hogy november 3-ára meghívást kaptak a Sásdi Család- és Gyermekjóléti 
Központtól, a testületből a meghívásnak többen eleget tettek. Elmondta, hogy barátságos 
munkahelyi környezet fogadta őket. Megköszönte intézményvezető asszonynak, hogy az 
intézmény dolgozóját munkájának elismeréséül az „Év Szociális Munkása” díjban részesítette. 
A testület nevében gratulált Váradi Krisztina családgondozónak az elismerésért.
Külön megköszönte intézményvezető asszonynak, hogy az új helyzetet gyorsan tudta kezelni. 
A dolgozók visszajelzése alapján mindenki elégedett a vezetői munkával. A testület nevében 
gratulált mindehhez.

Hajós Angéla intézményvezető megköszönte a testületnek, hogy eleget tettek a meghívásának.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy november 8-án a Sásdi Szociális Szolgálat 
tartotta a szociális munka napja alkalmából az ünnepséget a Márton nappal egybekötve a 
Közösségi Házban, ahová hivatalosak voltak. Megköszönte Orbán Éva intézményvezető 
asszonynak a meghívást. Az intézményvezető asszony különös figyelmet fordít arra, hogy 
minden évben elismeije a munkavállalók munkáját.

Rabb Gvőzőné képviselő nehezményezte, hogy személy szerint ismét nem kapott meghívást 
a rendezvényre.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy valószínűleg a testületi tagoknak azért 
nem küld meghívást, merthogy a fenntartó a társulás, így a Társulási Tanács tagjainak küld.

Rabb Gvőzőné képviselő elmondta, hogy korábban a nyugdíjas rendezvényekre a testület 
mindig kapott meghívást.

Dr. Kaidon Béla elmondta, hogy a szolgálat a társulás, azaz 7 település intézménye.

Rabb Gvőzőné képviselő véleménye szerint olyan érzést kelt az emberben, mintha nem lenne 
a testületre szükség.

Dr. Jusztinger János polgármester személy szerint nem emlékszik olyanra, hogy 
képviselőként részt vett volna ilyen rendezvényen. Elmondta, hogy a nyárbúcsúztató 
rendezvény nem összeköthető ezzel a rendezvénnyel. Az észrevételt jelezni fogja 
intézményvezető asszony felé.
November 11-én tartotta az utolsó meccsét a focipályán a Sásdi Városi Sportkör, amelyet az 
évzáró rendezvényük követett. November 13-án a Német Nemzetiségi Önkormányzat 
közmeghallgatást tartott, amelyen részt vett. Megköszönte az önkormányzat elnökének a 
meghívását. A közmeghallgatáson is elmondta, hogy nagyon jó évet zártak a nemzetiségi 
önkormányzataikkal való együttműködést illetően, nemcsak a szavak szintjén, hanem a 
lehetséges pályázati források elérése kapcsán is nagyon sok olyan együttműködésük volt, ami 
a város javára szolgált. Példaként említette az egykori Téka garázsaiból kialakított Deutsch 
Klub rendezvénytermet, a Kossuth L. u. 1. szám alatti ingatlan nyílászáróinak cseréjét, a 
hömyéki felújított kőkeresztet. Minden évben Sásd Város Önkormányzata a Német 
Nemzetiségi Önkormányzattal és a Roma Nemzetiségi Önkormányzattal közösen vásárolja 
meg a mikuláscsomagokat. Megköszönte az együttműködést.

Pintér Gábor alpolgármester tájékoztatta a testületet, hogy önerőből újabb klímaberendezést 
vásárolt a Német Nemzetiségi Önkormányzat.
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Dr. Jusztmger János polgármester elmondta, hogy november 13-án meghirdették a Mikulás 
rendezvényt, amit december 6-án 17 órakor tartanak a Közösségi Házban közösen a két 
nemzetiségi önkormányzattal. 220 db csomag megvásárlására kerül sor 2.500,-Ft/csomag 
értékben. November 16-án a lakosság részére kézbesítésre került az évvégi élelmiszercsomag 
adományokra való jelentkezés szórólapja, amely szerint az önkormányzat 10.000,-Ft értékű 
élelmiszercsomagot biztosít együttműködve a Roma Nemzetiségi Önkormányzattal.
Elmondta, aki megfelel a meghirdetett feltételeknek és kérte a tűzifatámogatást is, annak nem 
kell újabb kérelmet benyújtani, az élelmiszercsomag juttatásban is részesülni fog. Abban az 
esetben, ha elutasításra került a szociális tűzifa igénye fennálló tartozás miatt, az nem zárja ki 
az élelmiszercsomag juttatásból. Az önkormányzat önerőből biztosítja az 
élelmiszercsomagokat, mivel állami finanszírozást idén nem kaptak. A tervek szerint 300 db 
csomag kiosztását tervezik 10.000,-Ft/csomag értékben. Az igényeket december 4-ig lehet 
benyújtani a Hivatalhoz.
November 21-én Rabb Győzőné képviselővel, Koszorús Tímea jegyzővel és Meggyesi Mónika 
intézményegység-vezetővel közösen köszöntötték Sásd legidősebb polgárát, Bálint András 
bácsit otthonában szerettei körében 100. születésnapja alkalmából. Az ünnepi alkalmon 
személyesen vett részt Nagy Csaba országgyűlési képviselő és Junácski András, a Baranya 
Vármegyei Önkormányzat Közgyűlésének alelnöke. Az ünnepelt nagyon örült a köszöntésnek, 
nagyon sok mindent mesélt az életéről, Sásd történetéről. Nagyon boldog további éveket és jó 
egészséget kívánt az ünnepeltnek.

Rabb Győzőné képviselő véleménye szerint a jövő évben is köszöntsék fel Bálint András 
bácsit. Elmondta, hogy a köszöntésére vitt csokitortát Tóth Gábomé, volt kolléganője készítette, 
amit megköszönt.

Dr. Jusztinger János polgármester megköszönte Rabb Győzőné képviselő asszonynak a 
segítségét. Ezt követően tárgyalt Nagy Csaba országgyűlési képviselő úrral a tanuszodáról, a 
városközponti projektről és a tanyagondnoki szolgálatról. November 22-én részt vett a Mecsek- 
Dráva Önkormányzati Társulási Tanács ülésén. A hulladékgazdálkodás terén átalakulások 
vannak, nagy a bizonytalanság abban, hogy a társulásnak a továbbiakban milyen feladatai 
maradnak, mi lesz a vagyonnal, mennyiben érinti majd ez a részes önkormányzatokat. Sásdot 
is érintheti, mint társulási tanácstagot, hogy a tervezett kökényi hulladéklerakó megtervezése 
és az érintett települések helyi építési szabályzatának a módosítása is nagyon sok pénzbe kerül. 
A társulás elhatározta, hogy tervszinten elindítják a folyamatot. Előfordulhat, hogy állami vagy 
MOHU beruházás lesz. Nem tudják, hogy az önkormányzatok ennek az előkészítését fizetnék- 
e? Viszont, ha most nincs elindítva mindez, akkor nem lehet határidőben ezzel a pályázati 
forrással elszámolni. Ugyanezen a napon a Sásdi Szociális Szolgálatnál Petre Ferenc és felesége 
50. házassági évfordulóját tartották, amelyre meghívást kapott. Elkészültek az adventi vásár és 
az adventi gyertyagyújtások plakátjai. Megköszönte a civilek, kiemelten a Helyiek a Városért 
Egyesület segítségét és együttműködését abban, hogy idén minden adventi hétvégén lesz 
program Sásdon. December 10-én kerül megrendezésre az adventi vásár, amelyre mindenkit 
szeretettel várnak. A negyedik gyertyagyújtás december 23-án, szombaton lesz. December 17- 
én meggyújtásra kerülnek a mécsesek, ahol a Mindenki karácsonyfáját láthatják a Gellner bolt 
előtti parkolóban. Megköszönte Győriné Korom Viktóriának és segítőinek a közreműködését. 
Megköszönte a borfelajánlásokat a PI-CZIKE pincének és Pintér Tamásnak. November 23-án 
Boa Árpád mérnök úrral, a műszaki csoport munkatársaival és az Investment Kft., mint 
kivitelező részéről Wágner Mihály mérnök úrral közösen bejárták a városközpont és a fedett 
piac területét. Elmondta, hogy garanciális javítások folytak az elmúlt hónapokban, a napokban 
megkezdődött az épület próbafűtése, beüzemelték a hőszivattyús rendszert. A projekten felül 
vállalt beruházások után válik lehetővé az üzlettulajdonosok beköltözése.

4



Tervezik az aszfaltozást, gyalogátkelő felfestéseket, a látszó betonelemek mikrocementtel való 
csiszolását. Ezekre tavasszal kerülhet sor, amikor az időjárás már megengedi. Az egyik látszó 
betonelemre kerül majd a piac korzó felirat, 3D-s bronzszínű betűkkel. Szintén nem a projekt 
része egy információs LED fal, továbbá 8 db kamera felszerelése. A kamerák a TF-Center Kft. 
által kerülnek bekötésre, ennek költsége kb. 1.600 eFt. Erről most nem kell döntenie a 
testületnek, megrendelés alatt van, az összeget majd 2024. évben fizetik. A tér mellett lévő 
lakóingatlan határán kerítést kell építeni. A Kft. dolgozói védőborítást készítettek a szökőkútra. 
Fontos tudni, hogy fedett piac létesítésére szolgáló pályázatról van szó, olyan fedett piac és 
zöldváros projekt, amit számos településen láthatnak. Van olyan település, ahol fedett piactér 
van nyitott piaccal. Van olyan település, ahol a piactéren fapavilonokat építettek. Nagyon örül 
annak, hogy Sásdon ilyen piaccsamokot építettek. Mindehhez megköszönte a testület türelmét, 
együttműködését, bizalmát. Nagyon fontos, hogy nem volt pótmunka igénye a kivitelezőnek. 
Az önkormányzat által kért garanciális javításokat a kivitelező eddig is elvégezte. A 
tetőszerkezet is próba alatt van a sok-sok csapadék miatt. Bejáráskor minimális leázást 
tapasztaltak az egyik mellékhelyiségben, a hibát javították. Az épületen található külső 
thermowood faburkolat időjárásálló. Az időjárás függvényében tavasszal szeretnék az 
aszfaltozást elkezdeni. Az aszfaltozásra a jövő évi költségvetésbe 5 mFt-ot különítenek el. A 
területen a kordonok addig fennmaradnak, nem szeretné, ha bármilyen rongálás történne. 
Elmondta, hogy a szabadon lévő üzletek bérleti jogát meghirdetik tavasszal. Ennek a 
szempontrendszerét ki kell dolgozni és 2024 év elején testületi ülésen el kell fogadni. A 
visszaköltöző vállalkozók a korábbi közterülethasználati díjnak megfelelő összeget fizetik, az 
új igénylők a liciten kialakult összeget. A következő évtől pedig valamennyi vállalkozó a piaci 
árak átlagárát fogja fizetni. Valamennyi üzlet külön mérőórákkal, külön mosdóval rendelkezik. 
Vannak olyan gazdasági helyiségek is, amelyek lehetőséget adnak gondnok foglalkoztatására. 
Szeretné, ha tavasztól felvennének gondnokot, akinek nemcsak a piaccal kapcsolatos feladatai 
lennének, hanem a főtér rendben tartása, a szemétgyűjtők kiürítése, a központi játszóterek és a 
szoborkert rendben tartása is. Véleménye szerint az üzletek bérletéből származó díjakból az 
álláshely finanszírozható. Tartott attól, hogy az üzletek mérete mellett kicsi lesz az eladótér, 
ami az őstermelők részére van fenntartva. A bejáráskor látta, hogy ezzel nincs semmi gond, 
elegendő a tér. A legfontosabb feladat az, hogy december végig elszámoljanak a pályázati 
forrással. November 24-én 90. születésnapján köszöntötték Neudörfler Jánosnét, Magdi nénit a 
Fáy utcai lakásában közösen jegyző asszonnyal és Rabb Győzőné képviselő asszonnyal. 
Egészségben töltött további sok boldog évet kívántak részére. Jó hangulatban fogadták őket, 
sokat beszélgettek. Elmondta, hogy folyamatban van a szociális tűzifa kiszállítása a Népjóléti 
Bizottság döntésének megfelelően. Több igénylő volt, mint amennyi fa rendelkezésre áll, még 
úgyis, hogy az önkormányzat önerőből további 20 m3-t biztosított. Megköszönte a Sásd 
Városgazdálkodási Nonprofit Kft. dolgozóinak a munkáját. Elmondta, hogy mivel nem tud 
mindenki részesülni a tűzifából, ezért nagyon sokan megkeresik őt. Sajnos vannak, akik a 
képviselő-testület tagjait, sőt a hivatali dolgozókat szidalmazzák nyilvánosan, személy szerint 
minden ilyen esetben a védelmére kel mindenkinek, aki a döntésben részt vett. Véleménye 
szerint meg kell értetni az emberekkel egyrészt, hogy az adott mennyiségből nem lehet dupla 
mennyiséget kiosztani. Másrészt azt is, hogy a szociális célú juttatás egy lehetőség arra, hogy 
az önkormányzat segítséget nyújtson. Valakinek a szociális helyzete az önmagában nem 
valamiféle kiérdemelt alap arra, hogy követelje magának az adott juttatást. Amennyi van erre a 
célra, annyit tud adni az önkormányzat. Tájékoztatta a testületet, hogy a Helyiek a Városért 
Egyesület a Magyar Falu pályázaton elnyert 7 mFt-ot gépjárműbeszerzésre, ebből a 
támogatásból egy platós teherautót szeretne vásárolni. Tudomása szerint a 2018-as évjáratú 
Volkswagen Transporter hétfőn érkezik. Az egyesület vezetősége úgy döntött, hogy ezt a 
gépjárművet üzemben tartásra átadja a városnak, így segítve a mindennapi feladatok elvégzését. 
Megköszönte az egyesületnek a teherautó átadását.
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Megköszönte az újtelepi csoportnak, hogy minden évben az S-kertet, illetve a város Jókai utcai 
elejét karácsonyi ünnepi díszbe öltöztetik. Nagyon ötletes, szép, esztétikus díszeket készítettek, 
amiket mindenki megcsodálhat.

Dr. Kaidon Béla hangsúlyozta, hogy a zöldváros-piaccsamok projekt elkészült, megvalósult, 
a létesítményt átvették. Az önkormányzatnak plusz anyagi forrást nem kellett hozzátenni. Az 
üzembehelyezéshez azonban használatbavételi eljárást kell kezdeményezni, ami 30-60 nap is 
lehet. Mindenképpen ezért is célszerű, hogy jövő tavaszra tették az átadást, hiszen vannak még 
feladatok, és azokkal a kiegészítő beruházáselemekkel együtt lesz teljes a kép. Ezek a kiegészítő 
feladatok nem a pályázat részei, de szükséges elvégezni ahhoz, hogy valóban szép környezet 
legyen a városközpontban.

Dr. Jusztinaer János polgármester elmondta, hogy ezen a héten megérkezett Sásdra a 
„Mindenki karácsonyfája” a Mecsekerdő felajánlása keretében. A fenyőfát a Közösségi Ház 
előtt fogják felállítani. Továbbá Nagy Józsefné, a Sásdi Őszidő Klub vezetője is felajánlotta az 
udvarában lévő fenyőfát, amit a Hivatalban állítottak fel. A harmadik fenyőfafelajánlás 
Hömyékről érkezett Balázs Leiláéktól, ez a fenyőfa a Sásdi Szociális Szolgálatnál kerül 
felállításra. Mindenkinek megköszönte a felajánlásokat. Külön megköszönte ezügyben 
alpolgármester úrnak a közreműködését.

Takácsné Somogwári Mária képviselő elmondta, hogy a Jókai utca végén található „Vili 
bácsi” kertjébe Burian Benedek ajánlott fel földlabdás 1,5 m nagyságú fenyőfát.

Dr. Jusztinger János polgármester úgyszintén megköszönte részére is a felajánlást. 
Elmondta, hogy a testületi ülésen tárgyalták, hogy a testületnek megfelelőm, komoly ajánlat 
esetén szándékában áll értékesíteni a Kaposvári úti szolgáltató házban a buszváróként is 
használt üzlethelyiséget. A Retro büfét Komáromi Zoltán vállalkozó üzemelteti, akinek 
szándékában állna megvenni. Elmondta, hogy még nem került sor az ingatlan felértékeltetésére, 
erről a bérlőt értesítették. Időközben megkeresték az illetékes államtitkárságot az „Élhető 
települések” TOP Pluszos pályázatukkal kapcsolatban. Ennek a pályázatnak több részeleme 
van, ezen belül van három csapadékvizes projekt. Az egyik projekt ezzel a Retro büfével úgy 
függ össze, hogy az elnyert 3x100 mFt-os projektből az egyik 100 mFt-os projektet földrajzi, 
fizikai és egyéb adottságok okán nem tudják az eredeti terveknek megfelelően megvalósítani. 
Itt a csapadékvíz-elvezetési problémákat más módon kell orvosolni, mintsem felbontani az 
Általános Iskola oldalon a komplett térköves járdát, kivágni mindkét oldalon az összes fát. Ezért 
úgy gondolták, hogy ezt a projektet a Kaposvári út csapadékvíz-elvezetési problémáinak 
orvoslására terveznék át, a forrást ide használnák fel. Ennek lehetőségét megvizsgáltatta 
szakemberekkel. Megállapították, hogy a vasút irányában nem tudják tovább vinni az árkot, 
mert beleütközik a vasúti pályába. A vasúti pálya alatt csapadékvíz-elvezető árok kialakítása 
nem lehetséges. Megvizsgálták, hogy a másik irányba, Kaposvár irányába a földrajzi adottságok 
miatt vezetni lehetetlen, hiszen 3,5 méter a szintemelkedés a Kaposvári út legmagasabb 
pontjához képest, az ároknak 4,5-5 méter mélyen kellene lenni. így ez sem kivitelezhető. Arról 
is szó volt, hogy az Anna utcán keresztül levinnék Hömyék irányába a Kaposvári út vizét, a 
Rózsa utca vizét és az Újtelep egy jelentős vizét is. Ha ez sikerült is volna, hogy az érintett 
magánterületeken, a mezőgazdasági földterületeken átvigyék az árkot, a probléma az, hogy az 
Anna utcai lakóingatlanok szennyvízbekötő vezetékei, a gravitációs rendszerű 
szennyvízbekötések útban lennének ennek az ároknak. Megállapítható, hogy nagyon problémás 
ennek a projektnek a megvalósítása. Az illetékes államtitkárságot megkérdezte, hogy az elnyert 
100 mFt-ot felhasználhatnák-e ugyanazon kiírások másik alpontjára, mégpedig a közösségi, 
közlekedési infrastruktúra fejlesztésre. Ennek elbírálása folyamatban van.
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Amennyiben felhasználhatják, akkor a Deák téri buszállomás és környezetének a rendezésére, 
leginkább burkolatmegerősítő aszfaltozására tudnák felhasználni a 100 mFt-ot. Nagy igény van 
rá a Deák tériek részéről, hiszen nagyon sokan laknak ott. Ezen a területen sima aszfaltozás 
nem elegendő, ez egy helyszínbejáráson már kiderült. Maga a forrás elegendő lenne az 
aszfaltozásra, a buszmegálló környezetének a rendezésére, új buszmegálló építésére, új 
kandeláberek, padok kihelyezésére. Meg kell várni a döntést, addig ne döntsenek véglegesen 
az üzlethelyiség sorsáról. A bérlőnek november 30. napjával lejár a bérleti szerződése, ami 
december 1-től határozatlan idejű szerződéssé alakul át, az eddig fizetett bérleti díj összege 
változatlan marad. Az erről szóló tájékoztatást a vállalkozó elfogadta.
Tájékoztatta a testületet, hogy a K&H Bank megkereste az önkormányzatot, bankautomatát 
szeretnének Sásdon működtetni. Véleménye szerint a volt okmányirodának a beugró része 
alkalmas lehetne bankautomata kihelyezésére, hiszen szél- és esővédett, központi helyen van. 
Ismét emlékeztetett arra, hogy a 3x100 mFt-os csapadékvizes projektekből az egyik 100 mFt- 
os pályázatot, ami a Szent Imre útra vonatkozik, megpróbálták átvinni a Kaposvári útra, de itt 
sem tudják felhasználni. Szeretnék a Deák téren felhasználni, ha ezt nem engedélyezik, akkor 
visszahozzák csapadékvízre és akkor egyeztetnek majd, hogy hol tudnák felhasználni. 
Elmondta, hogy legelőrébb a Nagyvárad és csatolt utcáinak a pályázatával vannak. Itt a bontás 
megtörtént, az ajánlatok beérkeztek, hamarosan lejár a határidő ezeknek az értékelésére, 
eredményhirdetésre kerül sor. Erről majd rendkívüli testületi ülésen döntenek. Sok ajánlat 
érkezett, ez azt is jelenti, hogy a támogatásból átcsoportosítanak majd Hömyéknek a déli 
részéhez, ami kimaradt most a régi csapadékvizes projektből. A Dömse Gábor portájától a 
temető felé komplex csapadékvíz-rendezés lenne. A másik oldala gyakorlatilag a szőlőhegyről 
jönne le egészen a pásztorháznál, a lőtérről lefolyó vizet bevezetnék burkolt árokkal a Gödrei 
vízfolyásba. A szerződésmódosításnak az előkészítése, ennek az egésznek a megterveztetése 
időigényes, a költsége 1-2 mFt, de az a pályázaton elszámolható. Az Unió a TOP Plusz-os 
pályázati beruházásokra a forrásokat a 2021-tői induló fejlesztési ciklusra adta, ez a fejlesztési 
ciklus pedig hét év.

Dr. Kaidon Béla elmondta, hogy olyan felhőszakadások voltak, amely Hömyéken 
egyértelműen rámutatott arra, hogy a lehető legjobb helyen kerül felhasználásra.

Dr. Jusztin2er János polgármester elmondta, hogy az új elnyert pályázatokra megérkeztek a 
támogató okiratok és a támogatási szerződések, a nyár folyamán a támogatást államkincstári 
alszámlákra utalták, a kormány 100%-ban megelőlegezte Sásdnak a projektek forrását. Az 
elnyert pályázatok nagy részénél, ahol meghaladják az európai uniós közbeszerzési értékhatárt, 
úgynevezett ex ante, előzetes bírálatra van szükség. Itt már nem azt vizsgálják, hogy nyernek 
vagy nem nyernek, hanem megvalósítható-e ténylegesen az, amit megnyertek. Ezt az ex ante 
vizsgálatot minisztériumi szinten végzik, itt nincs határidő, ezért a pályázataik egy része ilyen 
ex ante vizsgálaton áll. Például az „Élhető település” pályázati kiírásnak a zöld infrastruktúra 
és közösségi sport része. Ez a Közösségi Ház felújítását, azon belül a tornacsarnok felújítását, 
a szoborkert felújítását és a sportpályán a rendezvénytér ki alakítását, illetve a rekortán futópálya 
és a szabadtéri színpad megvalósítását érinti. Ex ante vizsgálaton áll az orvosi rendelő pályázata 
is, az Irányító Hatóság még mindig vizsgálja a megvalósíthatóságot. Továbbá az energetikai 
korszerűsítéssel összefüggő pályázatból a Dózsa Gy. u. 33. és a Kossuth L. u. 1. felújítása 
történik, illetve a Kossuth L u. 1. részben még egy szociális infrastruktúra pályázat része is. Az 
Irányító Hatóság két kérdésére válaszoltak, azóta újabb kérdés nem érkezett. Személy szerint 
mindent megtett az ügy érdekében, kérte Nagy Csaba országgyűlési képviselő úr segítségét is. 
A testület határozatilag döntött úgy, ha lezárul az ex ante vizsgálat, akkor azonnal kiírható a 
közbeszerzési eljárás. Az ex ante időszak elnyúlása összefüggésben lehet azzal is, hogy az 
országos közbeszerzési eljárási rendszert a november 8. napján hatályba lépő törvénnyel
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újraírják. Az állam létrehoz egy új szakértői rendszert, csak az ott dolgozó sajátos 
jogviszonyban foglalkoztatott közbeszerzési tanácsadók irányíthatják az önkormányzatok 
közbeszerzését. A Nagyvárad utcai csapadékvíz-elvezető projektnél a fennmaradó összegből 
tervezik a Hömyék déli részének rendezését. Erre vonatkozóan a tervezővel megkötötte a 
szerződést, ennek költsége a pályázatból elszámolható. A másik elnyert csapadékvizes projekt 
az Akácfa, Gárdonyi és Jókai utca. Itt a közbeszerzési hirdetmény közzétételére kerül sor a 
napokban. A testület már döntött ez ügyben. A terveken annyiban módosítottak, hogy a Jókai 
utca is nemcsak profilozott, hanem betonos burkolt árkot kap. Az átereszek is elkészülnek a 
Jókai utcán keresztül az autókereskedés felé.
Elmondta, hogy visszaállították a közvilágítás be- és kikapcsolás rendjét. Ennek költsége kb. 
bruttó 600 eFt.
Egyelőre nem tudni, hogy jövőre mennyiért kapják majd a villamosenergiát a közvilágításra, 
bízik benne, hogy kevesebb lesz, mint az idei évben. Az idei évben mindent megtettek azért, 
hogy az önkormányzat költségvetése egyensúlyban maradjon, nem szeretné a jövőben 
korlátozni a közvilágítás rendjét. Kérte a testületet, hogy a tájékoztatást vegye tudomásul. 
Elmondta, hogy 18.738 eFt-ra nyújtottak be REKI-s pályázatot. Az idei évben a korábban 
beadott pályázatuk nyertes volt.
Elmondta, hogy Sásd Város Önkormányzata pályázott és nyert turisztikai célú projektre is. Ez 
csak meglévő turisztikai projekt fejlesztését jelenthette, ezért célszerűen az MTS Oldtimer Kft- 
nek a már meglévő Dózsa Gy. utcai kiállítóterméhez kapcsolódóan pályáztak veterán autó 
múzeumra. Szükség volt Oríu község közreműködésére is, hogy a vendégéjszakákat tekintve 
elegendő pontja legyen Sásdnak. A pályázat benyújtásánál fontos szempont volt üresen álló 
önkormányzati ingatlant találni, ezért a Sásd, Rákóczi u. 25. szám alatti ingatlant jelölték meg. 
A benyújtott pályázatra 250 mFt-ot nyertek. A többi pályázatukhoz hasonlóan még a terveken 
túl itt sem került sor a közbeszerzés kiírására. Ennél a pályázatnál azonban nem az ex ante 
bírálat az oka a várakozásnak, hanem a helyszín módosításának lehetősége. Nagy Csaba 
országgyűlési képviselőnek különös szívügye az autósport, többször személyesen egyeztettek 
ezügyben. Úgy látták az elkészült tervek alapján, hogy nem sok autó fér be a Rákóczi úti 
ingatlanba, illetve az autók bejuttatása is problémás, az ottlévő udvar is szűk. Országgyűlési 
képviselő úr esetleges plusz forrásokért is lobbizna a tartalommal való megtöltéséhez ennek a 
múzeumnak. Elmondta, hogy időközben az önkormányzat tulajdonába került egy másik 
épületegyüttes, amit ajándékba kapott az önkormányzat. Ez az egykori kultúrház, mozi és 
sörfőzde épületegyüttese. Az önkormányzat az épületegyüttest idősek bentlakásos otthonának 
kialakítására kapta ajándékba. Fontos tudni, hogy ebben az uniós fejlesztési ciklusban a 
Hegyháti járás ilyen célra pénzt nem fog kapni, viszont az épület felújításra szorul, bizonyos 
részei már használhatatlanok. Arra gondolt, hogy amennyiben ezt szakemberek is támogatják, 
akkor egy szerződésmódosítással élve módosítanák a helyszínt, a képviselő-testület 
támogatásával és döntésének megfelelően. Az épület menthető részeiben alakítanák ki a 
bemutatótermet. így a fenntartási időszakra mindenképpen itt működhetne egy ilyen 
bemutatóterem, és az épület is felújításra kerülne. A bemutatóterem itt is a központban lenne, a 
bölcsődével és az építendő orvosi rendelővel szemben. Az épület bontandó részein parkoló 
kialakítására gondolt, ami ehhez a múzeumhoz is kapcsolódna és a városközponti parkolási 
gondokon is enyhítene. A későbbiekben pályázati úton lehetőség nyílhat az ajándékozó által 
megjelölt cél megvalósítására is. Ha az épületen a tetőszerkezet, nyílászárók, 
villamosvezetékek, fűtés és egyebek felújításra kerülnek, akkor úgy gondolja, hogy a következő 
uniós fejlesztési ciklusban lehetőséget találnak majd akár az idősek bentlakásos otthonának 
kialakítására. A pályázat beadásakor a Szent Imre út 11. szám alatti ingatlan még nem volt az 
önkormányzat tulajdonában. A helyszín módosításáról a testületnek majd döntenie kell, miután 
megtudják, mit mond a szakértő, hogy az ingatlant érdemes-e felújítani.
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Dr. Kaidon Béla bízik abban, hogy ez a megoldás sikerülhet.

Dr, Jusztinger János polgármester elmondta, hogy akkor lesz lehívható támogatás, ha a 
vállalkozóval szerződést kötnek.

Dr. Kaidon Béla elmondta, hogy kiállítótér és rendezvényterem mellett szükséges lehet 
presszó, kávézó kialakítása is megfelelő illemhelyekkel. Ezt ő maga nem látja a Rákóczi út 25. 
szám alatti ingatlanban megvalósíthatónak. A Szent Imre út 11. szám alatt lévő területen a 
nyitott parkolóban lehetne az elektromos autótöltő, ami szintén a projekt részét képezné.

Dr. Jusztinger János polgármester véleménye szerint, ha saját forrásra vagy uniós 
támogatásra várnak, addig az egész épület teljesen tönkre megy.
Bejelentette, hogy a testület 2023. október 26-án döntött zárt ülés keretében a Helyi Választási 
Bizottság tagjainak megválasztásáról. Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
egyhangúlag meghozta határozatát, amely szerint Sásd Város Önkormányzatának Képviselő
testülete a Helyi Választási Bizottság tagjait és póttagjait az alábbiak szerint megválasztja, 
megbízatása a következő általános választásra megválasztott választási bizottság alakuló 
üléséig tart. Helyi Választási Bizottság tagjai: Újhelyi Istvánná, Szabó László József, Bazsinka 
László Béla, póttagok: Rillné Bukovics Valéria, Vészi Jánosné.

Pintér Gábor alpolgármester elmondta, hogy a Magyar Népművelők Egyesülete Baranya 
megyei Szervezete 44 éves fennállása alkalmából látogatást tett Sásdon, ahol megtekintették a 
Közösségi Házat és a könyvtárat. Személyesen köszöntötte a látogatókat.

Dr. Jusztinger János polgármester megköszönte Pintér Gábor alpolgármesternek, a 
Közösségi Ház vezetőjének, illetve az ott dolgozóknak is, hogy megszervezték a látogatók 
részére a fogadást, ahol bemutatásra került a Közösségi Ház és a könyvtár. A megvendégelésük 
után megtekintették a városközpontot is.

Rabb Győzőné képviselő kérte Pál Csaba és Urvald Péter képviselők tájékoztatását a Sásd és 
Térsége Nonprofit Kft-vei közösen megvalósított pályázat keretében lebonyolított olaszországi 
úttal kapcsolatban.

Urvald Péter képviselő elmondta, hogy Pál Csaba és Székely Szilárd képviselőtársaival 
Olaszországba utaztak. A programok egymást érték. Először a helyi, cavriagoi kultúrházhoz 
látogattak el, ahol a polgármester köszöntötte a megjelenteket, majd okos eszközökkel 
szavaztak a coviddal kapcsolatos érzéseikről, illetve tapasztalataikról. A konferencia angol 
nyelven, a helyi hatóságok pozitív szerepének bemutatásáról és az önkéntesek járvány alatti 
tevékenységéről szólt. Ezen a napon a helyi civilek által üzemeltetett mozi került bemutatásra. 
A mozi két teremmel működik, de tervezik a harmadik termet is. A második napon ellátogattak 
a helyi tankonyhájukra. Meghallgatták a település képviselőjét a két folyamatban lévő 
pályázatukról és azoknak a tapasztalatairól. Megtekintették a helyi általános iskolát, illetve a 
helyi kulturális közegnek egy részét. A klubban zenés-táncos rendezvény volt. A harmadik 
napon ellátogattak az óvodába, ezt követően hazautaztak. A tervek szerint 2024. szeptember 
elején egynapos látogatást tenne 40 fő Sásdon. Kutseráné Pemyéz Zsuzsanna intézi majd a 
látogatással kapcsolatos teendőket.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, sokszor beszéltek már arról, hogy nagyon nehéz 
évet kezdtek, soha nem látott és tapasztalt körülmények között kellett menedzselni a város 
működését.
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A közvilágítással kapcsolatban, az intézmények fűtésénél korlátozásokra kényszerültek. Az 
önkormányzatnak sikerült sok plusz forráshoz jutni, ami nemcsak ezt az évet oldotta meg, 
hanem biztosítja a jövő évben a fontos önerős beruházások végrehajtását. Gondolt itt új utcák 
aszfaltozására, a zöldváros-fedett piac projekt kiegészítéseként fejlesztések megvalósítására. 
Elmondta, hogy az anyagi kondíciók lehetővé tették azt is, hogy nemcsak hivatali, hanem 
minden önkormányzati intézmény dolgozójára kiterjedően a tavalyinál magasabb mértékben 
lehetőség nyílt jutalmazásra az egész éves jó  munka elismerése kapcsán. Különösen figyelt arra, 
hogy ne legyen az egyes intézmények között érdemi különbség a munka financiális 
elismerésében. Továbbá a Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. dolgozói és a 
közfoglalkoztatottak is részesülnek jutalmazásban. Elmondta, hogy december 15-én évzáró 
ebéddel egybekötve megköszöni majd az éves munkájukat. Hangsúlyozta, hogy a polgármester, 
alpolgármester és a képviselő-testület tagjai nem érintettek a jutalmazásban. Bízik abban, hogy 
a jövő évben is lesz lehetőség jutalmazásra.

Havasi László sásdi lakos a polgármester úr által említett főtérgondnok állással kapcsolatban 
kérdezte, hogy a településőr kérdése kikerült a tervekből?

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a testület a településőr kérdését korábban 
már tárgyalta. Úgy döntött, hogy a téli időszakban nem indokolt a felvétele. Tavasszal majd 
újra tárgyalják ezt a kérdést. Személy szerint a fedett piacnál említett gondnoki állást együtt 
tervezné a településőri feladatok ellátásával. Az önkormányzat erre az álláshelyre finanszírozást 
nem kap.

Havasi László sásdi lakos elmondta, hogy a régi Ótemetőben lévő sírok kb. 30 %-át látogatják 
az ünnepek alkalmával. Az önkormányzat évente egy alkalommal teljes egészében kitisztítja a 
területet. Szeretne civil kezdeményezést elindítani ez ügyben, hogy folyamatos legyen a terület 
tisztántartása, így a várost tehermentesíteni lehetne e feladat alól.

Dr. Jusztinger János polgármester megköszönte a kezdeményezést. Kérte Havasi Lászlót, 
hogy tavasszal erről újra beszéljenek.

Javasolta a testületnek a beszámoló elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

128/2023. (XI.30. ) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között átruházott 
hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
szóló beszámolót elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester
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2./ Helyi Esélyegyenlőségi Program (2023-2028) elfogadása 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea jegyző
r

írásbeli előterjesztés -  a határozati javaslatról és a programról -  a jegyzőkönyv 
mellékleteként csatolva.

Koszorús Tímea jegyző elmondta, hogy a HEP 2023-2028 elfogadásáról a képviselő-testület 
szeptember 5-én döntött. Akkor jelezte, hogy az év végével lejár a 2018-2023-as évre szóló 5 
éves programjuk. Hasznos volt, hogy akkor egy frissített programmal dolgozhattak, de a 
szeptember-október folyamán nagy társadalmi részvétellel, aktivitással megtartott 
munkacsoport-ülések, a különböző célcsoportok esélyegyenlőségével foglalkozó HEP 
munkacsoportok aktív tevékenységére is szükség volt, hogy egy frissített, teljesen új helyi 
esélyegyenlőségi program kerüljön a képviselő-testület elé. Az intézkedési terv teljes egészében 
felülvizsgálatra került. Törölték a korábban lejárt projektekkel kapcsolatos célkitűzéseket, 
programokat, amelyek már erre az új időszakra nem tudnak újat mutatni. Viszont a programban 
szerepel nagyon sok új pályázati fejlesztési elképzelés, akár ötletszinten felmerült fejlesztés is, 
amelynek a legnagyobb újdonságát az adja, hogy nemcsak a célcsoportokkal kapcsolatos 
fejlesztési célkitűzéseket tartalmazza, hanem településszintűeket is, ily módon az összes 
pályázati projekt megjelenik benne.

Dr. Jusztinger János polgármester megköszönte jegyző asszony ismertetőjét és a program 
elkészítését, ami az elmúlt hetekben nagyon komoly munkát igényelt. Továbbá megköszönte a 
munkacsoportoknak, a képviselő-testület érintett tagjainak, intézményvezetőknek, civileknek a 
közreműködését, munkáját. Személy szerint is részt vett a munkacsoport értekezleteken. 
Nagyon fontos volt ez abból a szempontból, hogy a jövőben előttük álló pályázati fejlesztéseket, 
beleértve a már meglévőket, figyelembe véve alakítsák ki a jövőképüket, hogy abba 
beleférjenek a későbbi tervek is.

Rabb Gvőzőné képviselő megköszönte jegyző asszony és a benne résztvevők munkáját. 
Elmondta, hogy ezt a programot úgy lehet elkészíteni, ha valakinek van rálátása, aki itt él az 
emberek között és ismeri a napi problémájukat. Az összegző táblázat és a helyi 
esélyegyenlőségi program intézkedési terve nagyon jól áttekinthető.
Elmondta, hogy a sásdi óvoda 1904. évtől működik, a jövő évben lesz 120 éves a sásdi óvoda. 
Beszélt Gálné Banizs Gabriella intézményvezetővel ezügyben. Véleménye szerint a jövő évben 
erről majd tárgyaljanak. Elmondta, hogy a Népjóléti Bizottság tárgyalta a programot, amit a 
képviselő-testületnek elfogadásra javasolt.

Dr. Kaidon Béla elmondta, hogy nagyon fontos dokumentumról van szó. Ugyanis ennek 
hiányában nem lehet EU-s pályázatot beadni. Látta, hogy van olyan uniós pályázat a következő 
kiírásokra, amelyeknél már megkövetelik az aktualizált, felülvizsgált esélyegyenlőségi 
program bemutatását.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy jegyző asszony nagyon komoly, pontos 
munkát végzett.

Pál C saba képviselő megköszönte jegyző asszonynak és a munkában résztvevőknek a 
lelkiismeretes munkáját.
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Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek a kiadott határozati javaslat 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

129/2023. fXI.30.1 KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az egyenlő 
bánásmódról és az esélyegyenlőség előmozdításáról szóló 2033. éiv 
CXXV. törvényben foglaltaknak megfelelően a település 2023-2028 
évekre szóló Helyi Esélyegyenlőségi Programját az Intézkedési Tervvel 
egységes szerkezetben elfogadja.

Határidő: folyamatos
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

3./ A közvilágítási célú villamosenergia-beszerzés tárgyában közbeszerzési eljárás 
kiírása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  a közbeszerzési eljárás megindításáról, az ajánlattételi felhívásról 
-  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy ezzel kapcsolatos írásos anyagot 
mindenki kézhez kapta. Elmondta, hogy az elmúlt években a sásdi képviselő-testületeknek nem 
kellett a közvilágítási célú energia beszerzésére közbeszerzést kiírnia. Hiszen egy olyan 
hosszútávú megállapodást kötött energia beszerzésre és karbantartásra annak idején, amit 
eredendően közbeszerzéssel választott ki. A tavalyi évben az energia beszerzésnél gyakorlatilag 
havonta néhány százezer forintról volt szó, míg az idei évben már sok-sok millió forintról 
beszélhetnek. A minimálisan korlátozó intézkedések mellett azt is elhatározta a testület, hogy 
megadja magának azt a lehetőséget, hogy versenyeztetve tudjon energiát beszerezni a jövőben. 
Ehhez arra volt szükség, hogy időben felmondják a sok évvel ezelőtt megkötött szerződést, itt 
egyéves felmondási időről van szó, ami 2023. december 31-el lejár. Ahhoz, hogy 2024. január 
1-től energiát szerezzenek be, közbeszerzési kiírásra van szükség. Az önkormányzat 
csatlakozott a Központosított Közbeszerzési Rendszerhez annak érdekében, hogy a legjobb 
ajánlatot kaphassa. Ez azt jelenti, hogy jóval szélesebb körből tudnak majd ajánlatokat kapni. 
Viszont testületi döntés szükséges ahhoz, hogy kiírják a közbeszerzési eljárást. Úgy érzi, hogy 
a tavalyi évben a legésszerűbb döntést hozta meg a testület akkor, amikor felmondták az energia 
beszerzésre vonatkozó megállapodást. Lehetőséget teremtettek ezzel arra, hogy majd 2024-től 
verseny keretében kerüljön sor az energia beszerzésére. Időközben rajtuk kívül álló változás 
történt abban, hogy a villamosenergia világpiaci ára jelentős mértékben csökkent. Ez azt jelenti, 
hogy ha nem mondják fel a régi szerződést, akkor a tavalyi ajánlatokhoz képest nagyságrendileg 
egyharmad áron kapták volna most az ajánlatokat.
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Ez a versenyhelyzet valószínűleg ettől olyan nagymértékben nem fog eltérni, tehát nagyjából 
ezen az áron mozog most az energiaár. Fontos megjegyezni, hiszen felmerülhet az a kérdés, 
hogy miért hagyták ezt az utolsó utáni pillanatra, hiszen január elsejétől már jönnie kell annak 
az áramnak, amit most itt beszereznek. Azért történt, mert egy folyamatosan csökkenő 
tendencia volt a világpiaci árakban. A legkedvezőbb idő elérkezett, így a közbeszerzési eljárást 
most kell kiírni. Ezt követően szükséges lesz majd rendkívüli testületi ülésen dönteni az 
eredményről.

Dr. Kaidon Béla elmondta, hogy ez nem fix áras, hanem a tőzsdei árindex alapján változó, két- 
három hetente nézik a világpiaci árát az áramnak.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy tényleg szerencse kérdése volt idén is, 
hogy melyik volt az a település, amelyik korlátozásokra kényszerült a közvilágításnál és melyik 
nem, és ugyanez történik a gázárnál is.
Javasolta a testületnek a közbeszerzési eljárás kiírását.

Koszorús Tímea jegyző elmondta, hogy a határozati javaslatról név szerinti szavazással kell 
dönteni. A jelenléti ív alapján felolvasta a képviselők nevét, és előzetesen kérte, hogy igen vagy 
nem szavazattal döntsenek.

A képviselők szavazatai az alábbiak:
Dr. Jusztinger János polgármester igen
Pintér Gábor alpolgármester igen
Pál Csaba János képviselő igen
Rabb Győzőné képviselő igen
Takácsné Somogyvári Mária képviselő igen
Urvald Péter képviselő igen

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete név szerinti szavazással 6 igen szavazattal, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

130/2023. (XI.30.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete közbeszerzési eljárást indít 
"Villamosenergia beszerzése Sásd Város Önkormányzata részére -  2024/25" 
tárgyban.

A Képviselő-testület a „Villamos energia központosított beszerzése 2024/25” 
tárgyú keretmegállapodás második részének versenyújranyitással történő 
lefolytatásával, a Kbt. 105. § (2) bekezdés c) pontja szerinti eljárás 
megindításáról döntött.

Felhatalmazza a polgármestert, hogy a közbeszerzési eljárás megindításáról 
szóló döntési dokumentumot aláírja.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester
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4./ Közvilágítás üzemeltetési-karbantartási szerződés megkötése 
Előadó; Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  az árajánlat értékelő jegyzőkönyvről, a vállalkozási 
szerződéstervezetről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a komplex energia beszerzési és 
karbantartási szerződést felmondták, ezért most külön kell a lámpatestek karbantartására, a 
kiégett fénycsövek cseréjére új szerződést kötni. Ebben az esetben már nem kell közbeszerzési 
eljárást kiírni, hanem egy egyszerűsített beszerzési eljárás keretében kerül kiválasztásra az a 
cég, amellyel szerződnek. Lefolytatták a beszerzési eljárást, amire három cég tett ajánlatot. A 
legalacsonyabb ajánlatot a Mecsek Energetika Kft. tette, ami havonta bruttó 183.332,-Ft. A 
következő ajánlatot a Pavill Paksi Villanyszerelő Kft. tette havi bruttó 203.518,-Ft-tal, továbbá 
a Fényforrás Kft. havi bruttó 213.741,-Ft-ra tett ajánlatot. Eddig az SMHV végezte az energia 
beszerzéssel együtt a karbantartást is. Itt a legalacsonyabb ár is magasabb, mint amit korábban 
fizettek, nagyságrendileg eddig havonta bruttó 123 eFt-ot fizettek. Javasolta, hogy a 
legalacsonyabb ajánlatot fogadják el. Tudomásul kell venni azt, hogy ennyit drágult a világ és 
ezen a téren éves szinten kifizetnek majd 1 mFt-tal többet a karbantartásra. Bízik abban, hogy 
amíg nem lesz pályázati forrás a közvilágítás korszerűsítésre, a LED-es fényforrásokra való 
cserére, addig ez a cég biztosítani tudja az önkormányzat számára a meglévő, egyébként már 
elavult fényforrásoknak a cseréjét. Korábbi testületi ülésen elhangzott, hogy ezen lámpatestek 
forgalmazását az Unióban már betiltották. Az önkormányzatnak nemcsak azt kell néznie, hogy 
ki tette a legalacsonyabb ajánlatot, hanem azt is, hogy az adott cég vállalta ezeknek a 
lámpatesteknek a szükség szerinti cseréjét is 2027. december 31-ig. Abban az esetben, hogyha 
ezeket a fényforrásokat a megfelelő foglalatú, de már LED-del „felokosított” fénycsőre kellene 
cserélni, az nagyságrendekkel többszöröse lenne a mostaniak cseréjéhez képest. Ez havonta 
már nem 183.000,-Ft-ba kerülne, hanem jóval magasabb összeg lenne. Ez a Kft. 2027-ig 
garanciát ad arra, hogy megfelelően tudják a közvilágítást üzemeltetni. Reméli, hogy lesz 
pályázati lehetőség a korszerűsítésre.
Javasolta a testületnek, hogy a Mecsek Energetika Kft-vel kössenek szerződést 2027. december 
3 1-ig közvilágítás karbantartására.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Kénviselő-testületének

131/2023. (XL30.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a beérkezett ajánlatok 
közül a Mecsek Energetika Kft. ajánlatát fogadja el, szerződést köt a 
közvilágítási rendszer üzemeltetési, karbantartási feladatainak ellátására 2027. 
december 31. napjáig. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 
üzemeltetési szerződés aláírására.

Határidő: 2023. december 31.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester
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5./ Népkonyha indításának előkészítése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea jegyző

írásbeli előterjesztés -  határozati javaslatról és az ellátási szerződésről -  a jegyzőkönyv 
mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy felmerült annak a lehetősége, hogy 
néhány más településhez hasonlóan Sásdon is a legrászorultabbakat naponta egyszer 
ingyenesen melegételben részesítsék. Működik ez különböző településeken, különböző 
egyházi, karitatív szervezetekkel való önkormányzati együttműködésben. Az önkormányzatot 
ezügyben már több alkalommal megkereste Véméndről a Palliatív Humán Szolgáltató Központ 
képviseletében Ferenczi Attila. Megkérdezte, hogy az önkormányzat konyhájának van-e erre 
megfelelő kapacitása. Abban az esetben, ha van elegendő számú igénylő is Sásdon, akkor 
létrejöhet az un. népkonyha szolgáltatás, ami napi egyszeri melegételt jelent dobozban a 
helyszínen kiosztva, amit aláírás ellenében lehet átvenni. Ellátogattak Véméndre, ahol 
megnézték a működő konyhát, ahol több települést is ellátva közel 1300 adag ételt főznek 
naponta. Arra a megállapításra jutottak, hogyha van elegendő számú igénylő, ami legalább 100 
főt jelent, és vállalják azt, hogy heti három alkalommal igénylik az ebédet és az átvételt 
aláírásukkal igazolják, akkor nem látják akadályát annak, hogy elinduljon Sásdon a népkonyha. 
Ferenczi Attilától megérkezett az ellátási szerződéstervezet. Egyelőre nem kötik meg ezt a 
szerződést. Ennek az az oka, hogy folyamatban van az előkészítés, ami az igényfelmérést 
jelenti. Megkérték a Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnökét, a Sásdi Család- és 
Gyermekjóléti Központot, a Sásdi Nőkért Egyesületet és a Baranya Összefogásáért Egyesületet, 
hogy mérjék fel az esetleges igényeket. A mai napig bezárólag 46 fő igénylő van. Ezzel a 
létszámmal még nem tud működni a népkonyha.

Dr. Kaidon Béla elmondta, tudni kell, hogy a szolgáltató egy adag ételért 410,-Ft-ot fog fizetni 
100 fővel kalkulálva. Egytálételről van szó, ami 840 kalóriát tartalmaz. A szolgáltató biztosítja 
a dobozokat, de a konyhán a dolgozók dobozolnak. Az önkormányzatnak a helyet kell 
biztosítani. Fontos tudni, hogy nagyon szigorú elszámolás van. A szolgáltatónak sem éri meg a 
46 fő, mert ő állami támogatást kap és minden igénylővel alá kell íratnia az átvételt. Csak az 
viheti el az ebédet, aki előzetesen bejelentkezett és regisztrált, az igénylő helyett más nem veheti 
át az ételt. Véménden a polgármester úr felhívta a figyelmet arra, minél kevesebb az adag, annál 
nagyobb a ráfizetés. Kb. 110 fő igénylőnek kellene lenni, az aláírást szigorúan ellenőrzik, ez 
alapján kapják az állami támogatást. Jelen pillanatban eddig még kevés az igénylők száma.

Urvald Péter képviselő elmondta, ha valaki szeretné ezt ételt igényelni, ahhoz az kell, hogy 
ebben az időben ne legyen munkahelyen, mert akkor nem tud elmenni az ételért, amit az 
aláírásával igazolnia kell. Ne gyerek legyen az igénylő, rászoruló igényelje az ebédet. 
Véleménye szerint nagyon szűk az a keresztmetszet, aki ennek megfelel.

Rabb Gvőzőné a Népjóléti Bizottság elnöke elmondta, hogy a Népjóléti Bizottság tárgyalta a 
napirendi pontot. A bizottság javasolta, hogy ne vessék el ezt a lehetőséget. Megfelelő 
előkészítés után térjenek vissza erre januárban mindenféleképpen, ha lehet addig várni.

Dr. Jusztinger János polgármester tudomása szerint erről még az idei évben dönteni kell.
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Dr. Kaidon Béla elmondta, hogy 100 főnél nem lehet több az igénylés, mert a konyha 
kapacitása a jelenlegi körülmények között nem bírja el, hiszen ők máshová is főznek.

Rabb Gvőzőné a Népjóléti Bizottság elnöke elmondta, nem is biztos, hogy mindenki értesült 
erről a lehetőségről.

Dr. Jusztinger János polgármester felkérte a Népjóléti Bizottság közreműködését az 
igényfelmérésben. Javasolta, hogy a december 13-án tartandó testületi ülésen döntsenek erről a 
napirendről.
Elmondta, hogy Sásdon a nyugdíjas 850,-Ft-ot fizet az ebédért házhoz szállítva, de itt van leves 
is, és az adag is nagyobb. Nem valószínű, hogy a szociális étkeztetésben részesülő hosszú távon 
a népkonyháról igényelné az ebédet.

Gvőriné Korom Viktória a Népjóléti Bizottság külsős tagja véleménye szerint erről a 
lehetőségről tájékoztatni kellene a lakosságot.

Dr. Kaidon Béla elmondta, hogy jelenleg négy szervezet dolgozik az igényfelmérésen.

Pintér Gábor alpolgármester javasolta, hogy erről a következő testületi ülésen döntsenek.

Dr. Kaidon Béla elmondta, hogy kijön majd a szolgáltató cég, tart egy megbeszélést és egy 
nyilatkozatot fog aláíratni az igénylőkkel, onnantól nyilvántartásba veszi az igénylőket, akik 
aláírásuk ellenében átveszik az ebédet.

Rabb Gvőzőné képviselő megkérdezte, hogy a falvak igényelhetik-e ezt a szolgáltatást?

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy ezt a lehetőséget csak Sásdnak ajánlották 
fel.

Dr. Kaidon Béla javasolta, hogy a Népjóléti Bizottság tartson egyeztetést a szolgáltatást 
népszerűsítő szervezetek bevonásával.

Rabb Gvőzőné képviselő egyetértett a javaslattal, a következő bizottsági ülésre meghívja 
Orsós József elnököt, Hajós Angéla intézményvezetőt és Kalányos Nikolett egyesületi elnököt. 
Kérni fogja őket, hogy nyilatkozzanak az igényfelmérések kapcsán.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, a testület állapítsa meg, hogy az igényfelmérés 
folyamatban van a népkonyhára. Egyelőre nem érték el az indításhoz szükséges létszámot, de 
folytatják az előkészítést annak érdekében, hogy a következő testületi ülésen meg tudják kötni 
az ellátási szerződést és ehhez a következő Népjóléti Bizottság ülésére hívják meg az 
előkészítésben résztvevő Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnökét, a Sásdi Nőkért Egyesület 
vezetőjét és a Sásdi Család- és Gyermekjóléti Központ vezetőjét. Ezt követően a következő 
testületi ülésen tárgyalják meg a napirendi pontot.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.
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Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Kénviselő-testületének

132/2023. (XI.30.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a népkonyha 
szolgáltatás bevezetése, ellátási szerződés kötése ügyében legközelebbi 
ülésén hoz végleges döntést. A lakossági igények felmérése folyamatban 
van, szükséges előzetesen a Népjóléti Bizottság, Sásd Város Roma 
Nemzetiségi Önkormányzata, a Sásdi Nőkért Egyesület és a Sásdi 
Család- és Gyermekjóléti Központ egyeztetése.

Határidő: 2023. december 13.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

6./ Tanv agondnoki szolgálat előkészítése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea jegyző

írásbeli előterjesztés -  határozati javaslatról -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy az új Magyar Falu Program pályázati 
kiírásai között megjelent a falu- és tanyagondnoki szolgálat kiírása, ahol 18 mFt-os összegre 
lehet pályázni tanya-, illetve falugondnoki busz beszerzésére. Fontos ezen a pályázaton való 
sikeres részvétel ahhoz, hogy az önkormányzat tanyagondnoki szolgálatot tudjon működtetni. 
Ha elnyerték a buszt, és fennállnak a szükséges feltételek, akkor az állam biztosítja ennek a 
normatíváját, ami a tanyagondnok béréhez és a busz üzemeltetéséhez szükséges költségeket 
jelenti. A pályázati lehetőség december 14-től megnyílik, ezért most szükséges az előkészületek 
megindításáról döntenie a testületnek. Már a választási ciklus elején abban gondolkodott, hogy 
a hömyéki településrészen élőknek a helyzetét javítsák azzal, hogy egy ilyen szolgálatot 
beindítanak. Hiszen nagyon sokan keresik az ügyben az ott élők, hogy ne csak a gyermekeket 
szállítsák be reggelente iskolába, hanem az ott élőket boltba, vagy esetleg orvoshoz, akár 
Dombóvárra laborba. Tudni kell, hogy alapvető különbség van az ilyen gondnoki buszok és a 
város üzemeltetésében lévő buszok között. Az önkormányzat nem kap az államtól 
finanszírozást erre a feladatra. Nagyon nagy segítséget jelentene, ha be tudnák vezetni ezt a 
szolgálatot. A falu- és tanyagondnoki szolgálat ugyanolyan keretek között működik, Sásd 
esetében tanyagondnoki szolgálatra tudnak pályázni. Megbizonyosodott afelől, hogy ehhez 
nem kell bizonyos településrészt expressis verbis tanyává minősíteni.

Koszorús Tímea jegyző elmondta, hogy a HEP készítése során is ismét szóba került Hömyék 
és az ott található szegregátum. A településrész hanyatlása megállításában a tanyagondnoki 
szolgálatnak nagy szerepe lehet. A falu- és tanyagondnoki szolgálatok célja a lakosság számára 
a közszolgáltatásokhoz való hozzájutás segítése. Leginkább ezt egy szállítási szolgáltatással 
tudják elérni, leginkább a gyerekek intézményi szállítása, felnőtt korosztályban az orvosjáratok 
a jellemzőek. A lehatárolható szegregátum mellett, miután már maga Hömyék sem külterületi, 
hanem egyéb belterületi lakott helynek minősül, érdemes kiterjeszteni Gálykútra a szolgálat 
területét még akkor is, hogyha ott már csak egy lakos él. Egyre jobban benépesülnek a dűlők, 
és a szőlőhegyek. Továbbá Királytéglagyárról se feledkezzenek meg.
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Jelenleg ezeken a településrészeken 330 fő él. Miután a szociális törvény szerint minimum 70 
és maximum 400 főre lehet tanyagondnoki szolgálatot létesíteni, úgy gondolja, hogy a létszám 
így ideális. A legfontosabb, hogy megnyeljék a pályázatot, lévén, hogy ezzel nyernek 
befogadást automatikusan a finanszírozási rendszerbe. Nagyjából közel 6 mFt normatívára 
számíthatnak, amelyet szolgálatonként állapítanak meg. Ez a finanszírozás nem elegendő, 
némileg kiegészítésre szorul majd. A pályázatok a gépjárművek cseréjére is vonatkoznak, amit 
5-6 évente általában cserélni lehet.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, úgy írták ki ezt a Magyar Falu Program 
pályázatot, hogy egy csomagban van a temető felújítással, az önkormányzati 
ingatlanfelújítással és még több mindennel. De ez most nem egy önálló kiírás. Ha az 
önkormányzat most erre pályázik, akkor másra nem tud. Korábban ezek a kiírások önállóak 
voltak. Hömyéknek ez a tanyagondnoki szolgálat nagyon nagy segítség lenne.
Javasolta a testületnek a kiadott határozati javaslat elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

133/2023. (XI.30.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testülete felismerve a hömyéki szegregátum és 
környezetének szociális nehézségeit, a szociális biztonság megteremtése, a hátrányok 
csökkentése, közlekedési nehézségek mérséklése, a szolgáltatásokhoz való hozzájutás segítése, 
az esélyegyenlőség megteremtése érdekében tanyagondnoki szolgálat létrehozását határozza el. 
Az önkormányzat a szolgálat fenntartásával a településrész szociális hanyatlását kívánja 
megállítani, mérsékelni az itt élő lakosság elszigeteltségét a közszolgáltatásokhoz való 
hozzájutás elősegítésével.
A tanyagondnoki szolgáltatást a következő, külterületi és egyéb belterületi lakott helynek 
minősülő közterületeken élő, jelenleg mintegy 330 fős lakosság ellátására kell működtetni 
(ellátási körzet):
a) Hömyék teljes lakossága,
b) Gálykut teljes lakossága,
c) Páléi dűlő teljes lakossága,
d) Nagy-hegyi dűlő teljes lakossága,
e) Kaposvári út vége a 80. házszámtól („Király téglagyár”).
A tanyagondnoki szolgálatot nem költségvetési szervként, hanem szakfeladaton, egyszemélyes 
szolgálatként kell létrehozni.
A képviselő-testület elrendeli a tanyagondnoki szolgálat létesítése érdekében a következő 
döntések előkészítését és képviselő-testület elé terjesztését:
a) Az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló önkormányzati rendelet 
módosítása, az önkormányzat önként vállalt közfeladatainak kiegészítése a tanyagondnoki 
szolgáltatással.
b) A tanyagondnoki szolgáltatás működése szabályainak beépítése az egyes szociális 
ellátásokról és szolgáltatásokról szóló önkormányzati rendeletbe.
c) A Magyar Falu Program pályázat forrásának felhasználásával gépjármű beszerzése.
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d) A szolgáltatás szakmai programja.
e) Tanyagondnoki munkakör betöltésére pályázat kiírása, j elentkezések elbírálása. 

Határidő: folyamatos
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

7. / Háziorvosok támogatási kérelme
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea jegyző

írásbeli előterjesztés -  a kérelemről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a háziorvosok évek óta minden évben 
hasonló kérelemmel fordulnak a képviselő-testület felé. Kérelmükben kérik, hogy a befizetett 
iparűzési adójuknak megfelelő mértékben támogassák őket. A levél másolata kiosztásra került. 
A Medicina Bt. 817 eFt-ot, dr. Máté Mária 483 eFt-ot kér támogatásként. Javasolja a 
testületnek, hogy támogassák a kérelmet.

Pál Csaba a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta a 
napirendi pontot. A Bizottság támogatja a kérelemben foglaltakat.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta, hogy a háziorvosi szolgálatokat a befizetett 
iparűzési adójuk összegével támogassák, segítve a működésüket.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

134/2023. (XI.30.1 KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testülete a sásdi háziorvosi szolgálatok 
fenntartóit kérelmükre a háziorvosi, házi gyermekorvosi szolgálat működtetése 
céljára a 2023. évi működéshez a következő összegű egyszeri, vissza nem 
térítendő támogatással segíti:
a) Dr. Máté Egészségügyi Kft.: 483.930,- Ft,
b) Sásdi Medicina Egészségügyi Szolgáltató Bt.: 817.704,- Ft.

Határidő: szerződés kötésére 2023. december 15.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

8. / Víziközmű gördülő fejlesztési terv (2023-2037) módosítása
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

írásbeli előterjesztés -  a DRV Zrt. leveléről és a nyilatkozatról -  a jegyzőkönyv 
mellékleteként csatolva.
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Koszorús Tím ea jegyző elmondta, hogy a tavaly elfogadott tervből a szennyvíz esetében a 
hömyéki házi átemelők cseréje, az ivóvíz esetében pedig az új kút fúrása a jövő évre tolódik át. 
Ezért szükséges a terv módosítása.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy aktualizálni szükséges a tervet, amit idén 
nem valósítottak meg, azt majd jövő évben szándékoznak végrehajtani. A tervben benne kell 
lennie, hogy ez megvalósítható és elszámolható legyen.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 

135/2023. íXI.30. ) KTH. számú határozata

1. Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a 11-32160-1-
002-01-04 MEKH kóddal rendelkező DRV_V_524_Sásdi vízmű
ellátásért felelőse a víziközmű-szolgáltatásról szóló 2011. évi CCIX. 
törvény 11. §szerint a Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. által a 2023- 
2037. időszakra elkészített Gördülő Fejlesztési Terv beruházási 
tervrészének módosítását elfogadja.

2. Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a 11-32160-1-
002-01-04 MEKH kóddal rendelkező DRV_V_524_Sásdi vízmű
ellátásért felelőse a víziközmű-szolgáltatásról szóló 2011.évi CCIX. 
törvény 11. § szerinti a felhatalmazzuk a polgármestert, hogy a 2023- 
2037. évi gördülő fejlesztés terv beruházási tervrészének módosításával 
kapcsolatos feladatok elvégzésével a Dunántúli Regionális Vízmű Zrt.-t 
hatalmazza meg.

3. A Képviselő-testület egyúttal tudomásul veszi, hogy a gördülő fejlesztési 
terv beruházási tervrészének bármilyen nemű módosításával 
kapcsolatban az Önkormányzat, mint ellátásért felelős köteles eljárni a 
2011. évi CCIX. törvény ide vonatkozó szabályozási szerint, A gördülő 
fejlesztési terv beruházási tervrészének ellátásért felelős által 
kezdeményezett módosítása esetén a DRV Zrt-t a törvény véleményezési 
jogkörrel jogosítja fel.

Egyúttal felhatalmazza a polgármestert, hogy a szükséges nyilatkozatokat
aláírja.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

9♦/ Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft, támogatása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester
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Dr, Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a Kormányhivatal hulladékgazdálkodási 
bírságot szabott ki a tavalyi évben a Kft-re. A testület erről már tárgyalt. Ezzel kapcsolatban 
bejárták a rendelkezésre álló jogorvoslati utat, sajnos nem kaptak kedvezményt, sem felmentést 
a bírság megfizetése alól. Részletekben van lehetőség fizetni, de olyan kamat van, hogy így 
nem látja értelmét. Ennek a befizetendő összegnek szükséges a forrását biztosítani a Kft. 
számára, bruttó 2.268.330,-Ft-ot kellene átutalni a Kft-nek. Természetesen a már befizetett 
összeggel majd el kell számolnia az ügyvezetőnek. Nagyon bízik benne, hogy ez nem fog 
véglegesen kikerülni az önkormányzat költségvetéséből, hiszen megbíztak egy ügyvédi irodát 
a jogorvoslati kérelemmel. Sajnos nem járt sikerrel, de az ügyvédi irodáknak van 
felelősségbiztosításuk és a biztosító felé már lejelentették az igényt, miszerint szeretnék, ha a 
biztosító megtérítené az ügyvédi iroda felé és az ügyvédi iroda pedig az önkormányzat felé 
ennek a bírság összegének a lehető legmagasabb százalékát. Véleménye szerint legalább egy 
része vissza fog jönni, így ez a 2.268.330,-Ft ideiglenes kiadás, amit most átadnak a Kft-nek. A 
bírság összegének 30 %-a az önkormányzatot illeti meg. A másik támogatási összeg és cél 
pedig, 898.496,-Ft, amit már az 1./ napirendi pontban említett, a teljeskörű jutalmazáshoz 
szükséges összeg, amiben a Sásd Városgazdálkodási Kft. dolgozói is részesülnének az ez évi 
munkájuk elismeréseként.
Javasolta a testületnek, hogy Sásd Város Önkormányzata 3.170.000 Ft támogatást nyújtson 
Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. részére.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

136/2023. (XI.30.) KTFL számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. számára a 2023. évi működési 
költségeihez 3.170.000,-Ft vissza nem térítendő támogatást nyújt.

Határidő: december 6.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

Mivel több napirendi pont nem volt, Dr. Jusztinger János polgármester mindenkinek
megköszönte a megjelenést és a képviselő-testületi ülést bezárta.

Dr. J u ;; 
polgár

tinger János 
íester

R m f t .

/ J ^ U ----- .

Koszorús Tímea 
jegyző
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Dr. Jusztinger János

Pintér Gábor

Pál Csaba

Rabb Győzőné

Székely Szilárd

Takácsné Somogyvári Mária

Urvald Péter
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Koszorús Tímea 

Nagy Lajos László 

Dr. Kajdon Béla

Dr. Hevesi Éva

Baranya Megyei Kormányhivatal képviseletében:

Galambosné Wágner Éva 

Orsós József 

Zima István 

Gálné Banizs Gabriella 

Meggyesi Mónika 

Orbán Éva 

Hajós Angéla 

Merk Zsolt

Győriné Korom Viktória 

Orsós Józsefné 

Bíró Józsefné


